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Értesítem, hogy képviselötestületünk 1995.
(csütortokon) 15 órakor ülést tart.

Az ulés l1e lye: Községháza

N a p i r e n d:

február 9--én

1.; Az 1995. évi pénzügyi terv és költségvetés
tervezete.
Elöadó: Farkas János polgármester

2.; Bejelentések, javaslatok

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T O r ct a s, 1995. febttrár 4.

Farkas János
polgármester
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KészUl t: Tordas Község Képvise16testilletének 1995, február 9-én
megtartott üléséröl.

Az ülés helye: Községháza.

Jelen vannak: Cifka János. Farkas János. Fábián Jánosné. Juhász
György, Kunsági László. Rácz József. Turda Sándor.
Vasvári Pál. Zémann Géza képviselök.
Márki Ferenc jegyz6.
Tóth Zolténné gazd. elöadó

Igazoltan távol: Dr. Pápai Péter képvise16

~
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Farkas János
megállapította.
.Javaslatot tett

Napirend

polgármester lKfvözölte
hogy a képviselkötestületi

a napirelfdi pontokra .

a megjelenteket.
illés határozatképes.

1. / Az 1995. évi pénzügyi terv és
költségvetés tervezete.
Elöadó: Farkas János polgármester

2./ Beje l entések. javaslatok.

A napirendre tett javaslatot a képviselök egyhangulag elfogadta!<.

I. Napirend tárgyalása.

1./ Az 1995. évi pél~gyi terv és költFdérJYetéR tervezete

Az írásos anyzag mellékelve.

Hozzászólások

Vasvári Pál - sporttámogatás kevés. évek óta nem emelkedett, a
sportnál miért nincs bérköltség.
A tűzoltóság pang. csak költségek vannak rátervezve.

Juhász György - a művelOdési ház költsége ötször annyi. mint a
sport költsége, peclig a sport töt~ emt~rt mozgat. mint a mOv.ház.
Több ke II a sportra !
Újjá kell alakítani a t(\zoltóságot.

Fábián Jánosné - a költségvetés értelmezése során szakmai
kérdéseket tett fel. amelyr~k tisztázása a jegyzö és a gazd.
e16adó segítségével folyamatosan történt.
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Cifka János iskolások étkeztetésének tervezett megoldása
va lami lyen formában fontos,
- a számaszakai adatokhoz, a tervezés folyamatához tett fel
kérdéseket, amelyekre a jegyz6 és a gazdálkodási el6adó a választ
folyamatosan megadták,
- a mUvelt~lési ház költségvetése sok, van ott olyan eldugott
összeg.. amely máshol felhasználható,
- mi az a sok karbantartás '( (választ a szakemberek megadák).
- a sportegyesUlet támogatása nem maradhat az 1992.évi szinten,
azt az önkormányzatnak növeIni kell,
- a segélyezési összeg kevesebb, mint a tavalyi teljesítés.

Kunsági László - tavaly kimor.:ltuk a muveli:x:lési ház felÚjitását és
fejlesztését. Most nem szabadna ezt a folyamatot megszakítani,
költséCJVetését fillérezések miatt csökkenteni.
A Gazdasági Bizottság vállalja fel a költségvetés bBvebb elemzését
és vég:r·ehajtásár~ évközt~ni ellen6r~ését.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a költségvetés
intézményfenntartási része a testUlet döntésének megfelel6en
készült el. A dologi kiadásokat nagyban növelte a bérek TB vonzata
és az ene:rgiaemelés beépített vonzata. El;Jyéb tekintetben a
költségvetés takarékos, jól átgondolt, sajnos a tavalyihoz képest
többletet nem adó.
Amennyiben a kötelezóen ellátandó feladatokra tervezett összegeket
elfogadjuk, térjUnk rá a tartalékképzés után megmaradt összeg
elosztására.

Márki Ferenc jegyző ismertette a kiadott anyagban nem szereplő

kiadások számításait:
- az általános iskola részére a testUlet tavaly két F kategória
bevezetését igérte. Ezzel szemben az iskola négy F kategória
megállapítását kérte, amelynek éves vonzata,649.000 Ft. Ezzel
sZe~:~n a testUlet igérete két F kategória. EbbBI tíz hónapra
számnolva e<;IY fi) részér'e (Lázár'· Mária) 187,000 Ft, !<ét fi) j"észére
(Dr.Hamza Lászlóné is) 364.000 Ft többlettel számolhatunk.
- A sportegyesUlet támogatására két féle var'iáció ad&iik: az
egyik, hogy a támogatás összegét növeli a testulet minimum 3-S
százezer forinttal, a másik.. hogy közmunkás foglalkoztatásával
március l-t61 havi 20.000.- Ft-os fizetéssel lenne valaki
alkalmazva. A bérkifizetések és annak vonzatai.. a MlmkaUgyi
Központ támogatásán kivül, az önkormányzat költségvetését
terhelné.Ez éves szinten 162.000,- Ft os tamcxJatást jelentene.

MQvelOdési ház felújításának folytatására szQken számolva
(má:rvány,ablak,kómüvesmunka.. vízvezeték, egyéb anyagok) 992.000 .. 
Ft szUkséges.
- ovoda tetőfelújításara mtu~<artij és anyag efnnltt 1,280,000 ft-ra
lenne szUkség, amely természetesen az AFA-t is tartalmazza. Ebben
az összegben 800.000 Ft a mtmkadij, a többi anyagköltség.

iskolai, napközis étkeztetés javítása: többféle megoldás közlil
az AFÉS2 konyhaj~nak eB étterluének térlete nem jctrhatö ut. Az
önálló konyha kialakitása meghaladja a 2 millió forintot. új
lehetőség a szociális otthon konyhájanak i~iényJ:>ev6tele. ,]elenlefi
138 Ft-os árban tudják az ebédet eladni, amelyet nekünk kellene
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elhozni és az ebéde l tetést megszervezni saját étkezoben, saját
eszközökkel. Ennek beindítása edények, bútor vonzatában cc. 700. OOO
Ft, a szállítás, tálalás, mosogatás elvégzésére minimum másfél
létszám szükséges, amelynek bére meghaladja a 300.000 Ft-ot. Az
épület felújítása és kialkítása cc. 400.000 Ft. Ez összesen több
mint másfél millió forint.
Még egy variáciÓ a jelenlegi forma fenntartása (iiFffiZ étteremJ)6n
való étkeztetés) úgy, hogy a szülok által fizetendő összeg ez
évben ne haladja me<] az ebédenkénti 70 Ft-<)t, Ez ~lYerekenként és
ebédenként 20 Ft-os többletkiadást jelentene az önkormányzat
számára. Ezzel többletkiadásunk valamivel több mint 200.000 Ft
lenne.
- Az egészségügyben a háziorvos, munkatörvénykönyvben. Kjt-ben és
egyéb eü. jogszábályokban eloírt munkadíjazását biztosítani kell
annal< ellenére, hogy a eü. finanszírozás ennek fedezetét nem
biztosítja. Ennek kiszámol ására , a jogszábályban foglaltak:
értelmezésére a FAKOSZ elnökével február 20-án ülünk. le tffi-'~lYa.lni,

Hozzávetolegesen a szükséges kiadások éves hatása 300.000 Ft körül
lesz.
- a gyúrói szeméttelep fenntartása a szomszéd önkormányzat részére
egyre nehezebb. Gond aszeméttelep bekerítése. őrzése és a
hozzávezetO utal< felújítása. ~~iek részbeni fe<iezetésre
önkormányzatunknal< is fedezetet kell biztosítani. Ez az összeg ez
évben várhatoon 250. OOO Ft.
- A SI'ATIM Alapítvány. amely a Fejér megyei mentoszolgálat
helikopteres szolgálat támogatása szükségeszeru volna.

az elmúlt évben az evangél ikus egyház vol t ingatlanánal<
kárpótlása érdekében megállapodást kötött önkormányzatunk, amely
alapján két év alatt 1.000.000,- Ft-ot fizet. A község másik
egyházl<özsége a római katolikus egyházköZSég, bár jogszábály
szerinti kárpótlási igényt nem nyújtott be, kárpótlását is
emJ)6rséggel. tisztességgel kellene elrendeznünk. mivel a volt
tulajdonát képezö iskolában jelenleg a nyugdíjas klub és az óvocla
konyha működik, az ingatlan önkormányzati tulajdon.
Az elozo évek támogatását is figyelemte véve 1-2-3 év alatt
hasonló kárpótlásban kellene oket részesíteni, mint az
evangélikusokat. Ez 200.000 Ft-os évi kárpótlással. három év alatt
600.000 Ft-os kárpótlást jelenthetne + a 150.000 Ft-os 1993-as
támogatás.
- mindezek mellett a költségvetési tervezetben szerepel az utak
felújítására és a vízrendezésre vonatkozó számítás.

Kéri a számítások alapján a svrI-e~i felállítását. rK~f a döntés
alapján az összeg a költségvetésbe beépítésre kerülhessen.

Farkas János polgármester - az óvoia tetOszerkezetének felújítása
még ez évben elmaradhat,
- F kategóriák: közül csal< a két javasolt (Lázár Mffi-ia, Dr.Hamza
Lászlóné) kerüljön kimunkálásra,
- Múveloiési ház felújítása folytaté~ljon,

- a sport létszám formájában kapjon több támogatást,
- a napközis étkeztetés a pénzJ:el i támo]atéi.e forJlJ;;jában kerüljön
beépítésre,

a Köztarsaság út felu i1tasa legyen a.z elsMleges. a két
szövetkezet bevonásával, a SI)Qrt utca és a vizesárok burkolása nem
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fér bele ezeVl költségvetésünkbe.
- többi javaslattal egyetért.

Fábián Jánosné javasol még egy F kategória megadását az
iskolának,
- javasolja a tavaly már felvetett Sajnovics gYGrQ adományozását,
- az óvoda tetöszerkezete bár rossz állapotban van, de kisebb
kal"-liantartással még e~fY évet kibír,
- iSkolai étkeztetés tarr~~Jatott fOrlfiájával e~fYetért;

- mUvelödési ház felújítása folytatódjon,
- a továbbiakban egyetért a polgármester ji:waslatával,

Vasvári Pál - egyetért a két F kategória bevezetésével,
- a mUvelödési háznál figyelni a felújítás menetét,

a sport kapja meg a maradék összeget a létszámon felül
- a többi, a pc,lgármester által felvetett javaslattal egyetért,

Rácz József - csak ~JY F kat~fóriát adna Lázár Mária részére,
- a polg~rmester továt~i javaslataival ~JYetért.

Kunsági László - egyetért a polgármester javaslatával.

Zémann Géza - vagy egy F kategöriát (Lázár Mária). va~fY három F
kategóriát (iskola igazgató és helyettese) javasolna,
- a katolikus egyházzal is rendezni kell a kárpótlás ügyét az
előterjesztésnek megfe le l 6en javasolja a megállapodást
előkészíteni.

- a sport támogatása az elöterjesztett formában és a most
megmaradt összeg.
- a töJ)])i javaslattal m~fjecJYZés nélkül egyetért.

Juhász György - egyetért a polgármester javaslatával.

Cifka János - az iskola étkezést egyenlőre a javasolt formáJ:~n (
ebéd pénzügyi dotálása) oldjuk meg, de törekedni kell a jobb,
tökéletesebb forma kidolgozására,
- két F kategória megadását javasolja,

a jeleglegi osztás után a IDal"-advány a sport támoJatásához
kerüljön.

Több hozzászólás
határozatot hozta:

nem. vol t a képviselőtestület az al~~}i

1995.évi
alc\.bbiak

10/1995.(11.9.) sz. határ-ozat

Tordas Község Képviselötestülete
költségvetése végleges kidolgozásához az
hat.ározza:

a szakfeladat.d~a t.ervezett. összegek az
elŐt.erjesztés alapján kerüljencl, véglegesít.ésre az
alábbi kiegészítésekkel:
+ Köztársaság út (Kiskáloz) felújítása,
+ iskolanapközis étkeztet.és gyerekeru~ént és
ebéderu<ént.i 20 Ft-al történo támogatása, oly módon.
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hogy a szUlok által fizetendo összeg 1995-ben ne
növekedjen,
+ sportegyesulet támogatása (közmunkással is),
+ általános iskola részére két F kategóriára
szUkségséges, 10 hónapra számított pénzösszeg
beépítése (Lázár Mária .. Dr.Hamza Lászlóné),
+ muvelbdési ház felújítás folytatása,
+ STATIM helikopteres mentószolgálat támogatása
20.000,- Ft,
+ gyúróí szemétte lep fenntartásához anyagi
hozzájánllás,
+ katolikus ~gyházzal kötendo megálla[xxlás
megkötése, 3 éven keresztul 200.000 - 200.000,- Ft-os
összeggel,
+ háziorvosi szolgálathoz szUkséges bér és vonzatai
Kjt szerinti biztosítása.
+ költségvetési tar-talék: 4 millió forint legyen.

Felelos: polgármester
Határido: 1995. február 23.

II. Be jelentések, javaslatok

Farkas János polgármester ismertette a FRJERVíZ RT
eloterjesztését, amelyben kérték a képviselötestuletet az 1995.
március 1-tűl érvénye:::: vízclijak megállapítására.
A megállapításhoz kidolgozott számítások alapján a víz-és
csatornadíjak emelése Tordas-Gy(~~rKajászÓ vonatkozás~:~n

szUkséges. Erre vonatkozóan a három telepulés polgármestere
egyeztetett és joJib híjan az RT javaslatát elf(~fadta.

Javasolja amellékelt tervezetben foglaltak elfogadását.

Hozzászólás nem volt a képviselótestulet e~fYhangl1lag elfoJadta a
víz-és csatornadíjak 1995. évi megállapításáról szóló
1../1..995. (II. 1..0. ) sz. rende letét.

Több bejelentés nem volt a polgármester az ulést befejezettnek
nyílvánította.

kmf

~
Márki Ferenc

jegyzo
\~~át
polgármester


